

потенциала молодого поколения: демографическую и экономическую ситуацию, ресурсную обеспеченность, трудоустройство, криминогенную ситуацию, снижение качества здоровья молодежи. Обобщены данные по прогнозированию молодежной политики. При определении проблем реализации экономического и социально-экономического потенциала молодых людей учитывались данные социологических опросов Фонда Общественного мнения. Региональный срез представлен данными опроса, проведенного в муниципальных образованиях Краснодарского края. Авторы акцентируют внимание на политической и гражданской активности молодежи. Представители молодого поколения активно поддерживают такие гражданские инициативы как благотворительность и волонтерство. В политической сфере молодежь позитивно оценивает федеральную, региональную и муниципальную власть, реализацию активного избирательного права.

MODERN RUSSIAN YOUTH: PROBLEMS OF REALIZATION OF ECONOMIC, SOCIAL AND POLITICAL BUILDING

Kornienko T.A., Kosenko S.G.

The branch of the Kuban State University in Armavir (352900, Russia, Armavir, Komsomolskaya, 126)
e-mail: kornienko-23@yandex.ru

We have done the analysis major external conditions for the development of modern's youth and youth policy. The authors pay attention to the existing problems of the realization of economic and socio-economic potential of the young generation: the demographic and economic situation, resource security, employment, crime situation, the decline in the quality of young people's health. The information on prediction of youth policy was summarized. The sociological surveys of Fund of the Public opinion were taken on when determining issues of implementation of economic and socio-economic potential of young people. The regional profile presents information from the survey conducted in the municipalities of Krasnodar region. The authors pay attention on civic and political engagement of young people. The younger generation actively supports civil initiatives as charity and volunteering. The youth positively evaluates Federal, regional and municipal authorities, the implementation of active suffrage in the political sphere.

ЗАРУБЕЖНЫЙ ОПЫТ ПОЛИТИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ ОБЩЕСТВА (ПО МАТЕРИАЛАМ АРХИВНЫХ ДОКУМЕНТОВ)

Крючков В.А.¹, Сквиков А.К.², Шумилова О.В.³

1 АНО «Институт деловой карьеры» (111024, Москва, ул. Шепелюгинская, д. 21), e-mail: ideka@mail.ru

2 АНО ВПО «Московский гуманитарный университет» (111395, Москва, ул. Юности, д. 5),
e-mail: skovikov@yahoo.com

3 ФГБОУ ВПО «Чувашский государственный университет имени И.Н. Ульянова»
(428015, Чебоксары, Московский пр-т, д. 15), e-mail: office@chuvsu.ru

Рассмотрен процесс политического развития обществ на постсоветском пространстве на примере Венгрии, Польши, России, Чехии, Украины. Аргументирована позиция в отношении обязательного нахождения компромисса между правящим классом и гражданами. При этом посредником в диалоге могут выступать различные институты гражданского общества. На темпы политического развития оказывает влияние наличие среди политической элиты определенной группы, заинтересованной в проведении реформ, направленных на повышение благосостояния общества, в среднесрочной перспективе. Выявлены некоторые политические противоречия в современной Украине с учетом динамично развивающегося политического процесса. Обоснована позиция о невозможности перенесения позитивного зарубежного опыта политической модернизации в страну без учета уровня экономического развития и культурных особенностей. Для поддержания сложившейся российской политической системы необходимо учитывать международный опыт политического развития европейских стран.

FOREIGN EXPERIENCE OF POLITICAL DEVELOPMENT OF SOCIETY (ON MATERIALS OF ARCHIVAL DOCUMENTS)

Kruchkov V.A.¹, Skovikov A.K.², Shumilova O.V.³

1 «Institute of business career» (111024, Moscow, ul. Shepelyuginskaya, 21), e-mail: ideka@mail.ru

2 «Moscow university for the humanities» (111395, Moscow, ul. Adolescence, 5), e-mail: skovikov@yahoo.com

3 «Chuvash state university named after I. Ulyanov» (428015, Cheboksary, Moscow avenue, 15),
e-mail: office@chuvsu.ru

Examines the process of political development of societies in the post-Soviet space on the example of Hungary, Poland, Russia, Czech Republic, Ukraine. Reasoned position on the mandatory find a compromise between the ruling class and citizens. While a mediator in the dialogue can serve a variety of civil society Institute. At the pace political development has among the political elite of a certain group interested in reforms aimed at improving the welfare of the society in the medium term. Identified some political contradictions in the modern Ukraine, taking into account the dynamically developing political process. Substantiated position of the impossibility of transferring positive foreign experience of political modernization in the country without taking into account the level of economic development and cultural characteristics. To maintain the current Russian political system is necessary to consider international experience of political development of the European countries.